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Članovi inicijative Zeleni odred regirali su na tekst koji smo danas objavili na portalu, vezano za
problematiku siječe šuma diljem Hrvatske. Naime, nakon što su se građani posljednjih mjeseci digli
na noge, te počeli sve glasnije i jasnije davati do znanja da se ne slažu s aktualnom politikom
upravljanja šumama, oglasili su se iz Hrvatskih šuma, uvjeravjući kako su dojmovi zabrinutih
pojediniaca krivi. Što ju naveli kao prave razloge siječe i kakvo je stanje možete pročitati OVDJE.
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Reakciju Zelenog odreda prenosimo u cijelosti.

– Analizirajući tekst i izjave gđe Ane Juričić imamo nekoliko suprotnih saznanja pa evo, iznosimo ih s
upitima:

Gđa Ana Juričić Musa govori ušminkanu priču i ono što joj netko napiše jer nije šumar. Nažalost,
sustav je toliko centraliziran da nekad stručna sloboda UPRAVITELJA ŠUMARIJA svedena je na onu
„veži konja gdje ti aga kaže“. Jurnjava za novcem, za ekstra pro�tom prije svega utaživanje apetita
vlasnika drvno prerađivačkih kapaciteta dovodi do konstantne izmjene poslovnih planova Hrvatskih
šuma koji se doslovno rebalansiraju SVAKI MJESEC!!!

Ponavljamo, SVAKI MJESEC – znači li to da stručni upravitelji šumarija ne znaju planirati? Ili, znači li
to kako je lažirana stvarna slika šumarstva kroz nevjerodostojnu plansku dokumentaciju koju
odobrava Nadzorni odbor Hrvatskih šuma? Notorna je činjenica kako prvotno „izbalansirani“ plan koji
se dostavlja na uvid Nadzornom odboru u tekućoj godini za sljedeću godinu bude na kraju godine
NEPREPOZNATLJIV od pustih izmjena i dopuna svaki mjesec! Je li takoizbjegnuta zakonska uloga
Nadzornog odbora HŠ koja bi trebala stručno i profesionalno štititi objektivni pristup izradi planova,
pa na kraju i osnovni postulat hrvatskog šumarstva – POTRAJNOST PRIHODA = ODRŽIVOST
RAZVOJA?

I vrapci na grani znaju, čuli smo priču s terena, kako se ispravljaju MANUALI (izmjere radnika) koji
rade u UREĐIVANJU ŠUMA. Postalo je gotovo pravilo da se objektivni podaci izmjere prirasta i
fondova drvnih masa matematički dorađuju u uredima ukoliko se „dogodi“ da je nakon prethodnog
desetogodišnjeg ciklusa (turnusa, ophodnjice) DRVNI FOND u određenom šumskom odsjeku niži od
očekivane glavnice s dodatkom prirasta!!!

Dva su tome razloga;

1) Prekomjerna i neevidentirana sječa (šumska krađa)

2) Iskustveno ili po potrebi zadani prirast drvne mase koji je naložen „odozgora“, a prema tome i
neobjektivno određen INTENZITET SJEČA!!!

Sami pošteni šumarski inženjeri s terena govore da se zadnjih 10-tak godina puno više sječe, ali
stručne kvali�kacije i borba je nemoguća jer su “šefovi” iz Zagreba naredili su da mora biti tako…To
znači kako su prosječni intenziteti sječa pred 10 godina bili u regularnim šumama oko 15%, sada su
blizu 20%, dok su u prebornim (gorskim) šumama prosječni intenziteti sječa bili oko 19%, a sada su
preko 25%??? Može li to biti održivo ako vam drvne „kamate“ (prirast) nisu realne, a drvni fond
(glavnica) devastirana?  Ako Služba za uređivanje šuma ne može dati objektivan i adekvatan odgovor
neka na to odgovori neovisna interna revizija Hrvatskih šuma d.o.o.! Pošteno, stručno i šumarski – ne
politički i po narudžbi, usporedite taksacijske podatke sada i od prije 10 godina na parametrima
drvnih fondova, drvnih prirasta, intenziteta sječa,,,i uvjerite laike i hrvatsku javnost da ono što vidimo i
što smo fotogra�rali nije istina.

Služba za uređivanje šuma u HŠ d.o.o. trebala bi na ova pitanja odgovoriti i njezin šef mr. sc.
Dubravko Janeš, dipl.inž.šum. čovjek od posebnog povjerenja kod nekoliko predsjednika Uprava HŠ!



Također, imamo nekoliko neodrživih saznanja pa evo iznosimo ih s upitima:

”Godišnje još dodatno sadi više od 9 i pol milijuna sadnica u područjima gdje prirodni pomladak nije
zadovoljavajući ili gdje je potrebno sanirati površinu nakon pojedine prirodne nepogode” – mi imamo
informaciju o ukidanju većine šumskih rasadnika kojima gospodare HŠ, odakle vam ovoliki broj
sadnica? U vezi s tim još pitamo – čuli smo da je sadni materijal iz preostalih rasadnika HŠ
nekvalitetan i postotak primitka posađenih sadnica na terenu je ispod 50%?

Izuzetno je važno naći balans između očuvanja ovog prirodnog resursa i gospodarskog učinka
kompletne na šumi bazirane industrije – Zeleni odred je prije par dana objavio uvodnik Uredništva
Hrvatskog šumarskog društva s kojim se gotovo u cijelosti slažemo, pogotovo s činjenicom kako
drvna industrija u HR potražuje 2 puta više drvne sirovine nego što HŠ nude – logično je pitanje
kakav ste vi našli balans između prirodnog resursa šume i drvne industrije kada su vam cijene
smiješno niske u odnosu na okruženje i u odnosu na ekonomsko pravilo o odnosu ponude i
potražnje?

Prije dva dana u Skupštini Grada Zagreba Odbor za zaštitu okoliša održao je sjednicu vezano za
gospodarenje šumama. Zaključeno je da se gospodari sukladno svim važećim propisima.

Zeleni odred smatra da je to bio isključivo politički sastanak s nekompetentnim ljudima koji su
donosili zaključak i da su građani Grada Zagreba obmanuti s obzirom na ono što se događa sa
šumama na Medvednici!

Evidentirana kompletna drvna zaliha po vrstama drveća, te propis za gospodarenje u istoj u sljedećih
10 godina, i to se ponavlja u redovnim 10-godišnjim ciklusima – Zeleni odred ima informacije s
terena da se sjekoredi ne poštuju u navedenim ciklusima jer se često po uređivanju šuma izmjenjuju
brojevi oznaka odjela i odsjeka te je nemoguće pratiti uspoređujuće podatke?

Nekoliko inspekcija redovno nadzire izvršenje propisanih radova (šumarska inspekcija, inspekcija za
zaštitu prirode, inspekcija zaštite na radu itd. – o čemu Vi pričate kada svi znaju u Hrvatskoj da
inspekcijske službe nisu neovisne već se okreću kako im politika naloži – svakoj inspekciji resorni
ministar je šef?

Hrvatska danas jedna od najšumovitijih država u Europskoj uniji (šume i šumske površine prekrivaju
47% kopnenog teritorija RH – Zeleni odred smatra kako je ovaj podatak o relativnoj zašumljenosti RH
od 47%  lažan, iznosimo činjenicu koju svi znaju, a to je da je 80% mediteranskih šuma u Dalmaciji
zadnjih 10 godina izgorilo?

Važno je napomenuti da plan biološke obnove šuma za 2019. godinu iznosi 558 milijuna kuna – to je
za Zeleni odred također obmanjujući podatak jer znamo iz naših informacija da Hrvatske šume
planiraju BOŠ kroz radove koji se �nancijski realno ne evidentiraju u knjigovodstvu proizvodnje, ne
vode se �nancijske kartice…nadalje obmanjuje se vlasnik šuma i šumskog zemljišta s nekvalitetom
izvršenja radova  i njihovom cijenom (najveću količinu radova obavljaju sezonski radnici, a ne stalno
zaposleni i stručni radnici), povećavaju se norme i normativi u ovoj vrsti radova tako da je upitna
količina i kvaliteta izvršenja…



Stoga, poručujemo gđi Ani Juričić Musa, ako doista profesionalno odrađujete svoj posao: nemojte
biti licemjerni i govoriti o onome što ne znate i što su Vam drugi napisali da izgovorite. U najmanju
ruku, bilo bi fer da je za Dan šuma ili danas na Dan voda pred hrvatsku javnost izašla odgovorna
osoba Hrvatskih šuma, šumar po struci i referentno rekla sve to što ste Vi rekli.

Zeleni odred
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